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Protokół Nr 35/2023 

z posiedzenia komisji samorządowej odbytego w dniu 20 grudnia 2023 r. 

 

 Posiedzenie komisji otworzyła wiceprzewodnicząca komisji Halina Wójcik                                   

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności  

do niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu komisji udział wziął Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Strąk, Skarbnik 

Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak oraz Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Pierzchnicy Kamila Jurek. 

Porządek posiedzenia: 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie  świadczenia  

pieniężnego  na zakup posiłku lub żywności  dla osób  objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

b. określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych  dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028, 

c. uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole” 

na lata 2024-2028, 

d. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Pierzchnica na lata 

2024-2027, 

e. pomników przyrody. 

2. Zaopiniowanie projektu budżetu i WPF na rok 2024. 

3. Przyjęcie planu pracy komisji samorządowej na rok 2024. 

4.  Sprawy różne. 

 

Ad 1.a)Wiceprzewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie    

              podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie  świadczenia  pieniężnego  na zakup posiłku lub 

żywności  dla osób  objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028 i poprosiła Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Pierzchnicy  o omówienie projektu uchwały. 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila Jurek 

poinformowała, że omówi trzy projekty uchwał związane z wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i domu” na lata 2024-2028, bo wszystkie są powiązane ze sobą. W sierpniu 

bieżącego roku Rada Ministrów podjęła uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 
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rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Jest to kolejna edycja 

tego programu, który jest realizowany od lat. W ramach tego programu gmina może otrzymać 

dofinansowanie do realizacji zadań wynikających z niego do 60% całego kosztu. W trakcie roku 

można wnioskować o zwiększenie tego dofinansowania do 80%. Żeby móc udzielić pomocy w 

ramach tego programu jest potrzeba podjęcia uchwał podwyższających kryteria dochodowe 

uprawniające do udzielenia pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku czy 

żywności czy pomocy w formie posiłku. Z tego powodu jest te trzy projekty uchwał. Ustawa o 

pomocy społecznej uzależnia udzielenie pomocy od kryterium, które wynosi 771 zł na osobę 

samotnie gospodarującą i 600 zł na osobę w rodzinie. Program umożliwia w momencie 

podjęcia uchwały do zwiększenia tego kryterium do 200%. Stąd taka propozycja projektu 

uchwały podwyższenia kryterium dotyczącego świadczenia pieniężnego. Podobna sytuacja 

jest przy udzielaniu pomocy niepieniężnej gdzie projekt uchwały określa zasady zwrotu na 

udzielenie pomocy dla rodzin, które nie przekraczają kryterium dochodu 200%. Jeżeli chodzi o 

program to jest on wdrażany po to aby dyrektorzy szkół mieli możliwość w sytuacjach 

szczególnie trudnych i szczególnie uzasadnionych, w ramach tego programu udzielić takiej 

pomocy w formie posiłku dla dziecka będącego w szkole i zgłaszając takie dziecko do ośrodka 

pomocy społecznej, ośrodek ma podstawę do zapłaty pomocy dla takiego dziecka. 

Powiedziała, że jest to również sygnał dla ośrodka pomocy społecznej żeby wejść do takiej 

rodziny i zorientować się z jakiego powodu to dziecko nie ma zapewnionego posiłku.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 

w zakresie dożywiania w formie  świadczenia  pieniężnego  na zakup posiłku lub żywności  dla 

osób  objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028 w związku z tym wiceprzewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za było  

6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 

w zakresie dożywiania w formie  świadczenia  pieniężnego  na zakup posiłku lub żywności  dla 

osób  objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028. 

 

Ad 1.b)Wiceprzewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie     

              określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych  dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Poinformowała, że  

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy omówiła ten projekt 

w poprzednim punkcie. Zapytała czy radni mają  pytania w sprawie tego projektu uchwały. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w 
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postaci produktów żywnościowych  dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 w związku z tym wiceprzewodnicząca komisji 

poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za było  

6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych  dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

Ad 1.c)Wiceprzewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

              uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole” na lata 

2024-2028. Poinformowała, że Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Pierzchnicy również ten projekt omówiła wcześniej. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole” na lata 2024-2028 w 

związku z tym wiceprzewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za było  

6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie               

uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole” na lata 2024-

2028. 

 

Ad 1.d)Wiceprzewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

              przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Pierzchnica na lata 2024-2027 i poprosiła 

Burmistrza  o omówienie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że program rozwiązywania problemów alkoholowych i 

przeciwdziałania narkomani to nie jest nic nowego, jedynie nowym jest to, że nie uchwala się 

co roku tylko teraz można uchwalić na maksymalnie 4 lata taki program. Ten program jest na 

4 lata z uwagi na to, że pewne sytuacje są podobne i niecelowe jest żeby co roku uchwalać taki 

program. W sytuacji gdyby zaszła jakaś konieczność zawsze można wprowadzić zmiany. 

Uchwalenie takiego programu jest obowiązkowe wynika to z przepisu prawa. Ten program jak 

również i poprzednie koncentruje się na pracy z młodzieżą szkolną szkół podstawowych. W 

programie są zawarte różne przedsięwzięcia i akcje w szkołach, profilaktyczne uświadamiające 

jakie są skutki, zagrożenia z tytułu nadużywania alkoholu bądź zażywania narkotyków. Są 

również działania naprawcze czyli Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

w sytuacjach kiedy alkohol zaczyna niszczyć rodzinę. Takie osoby są wzywane przed komisję i 

podejmowane są działania pomocy tym osobom z różnym skutkiem ale jest taki obowiązek 

żeby taka komisja działała. Komisja w jakiś sposób oddziaływuje, czasami niektórzy się 
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otrząsną, ale jest różnie. Środki na te różne działalności pochodzą z opłat za wydane 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Pierzchnica na lata 2024-2027 w związku z tym 

wiceprzewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii 

o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za było  

6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Pierzchnica na lata 2024-2027. 

 

Ad 1.e)Wiceprzewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

              pomników przyrody i poprosiła Burmistrza  o omówienie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że podobnie jak na ostatniej  sesji była uchwała odnośnie 

pomników przyrody w Drugni, teraz jest projekt uchwały dotycząca dwóch pomników 

przyrody jeden w Pierzchnicy, który jest w sąsiedztwie Domu Seniora, a drugi w lesie w Drugni 

Rządowej, to właściwie jest taki pień stojący ale Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska stoi 

na stanowisko, że dopóki istnieje to ma być objęty ochroną a nie zagraża, bo gdyby to było 

gdzie przy domu i zagrażał bezpieczeństwu ludziom to można usunąć.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

pomników przyrody w związku z tym wiceprzewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto 

jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 7 członków komisji i za było  

7 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

pomników przyrody. 

 

Ad.2.Wiceprzewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji zaopiniowanie projektu  

         budżetu gminy i WPF na rok 2024. Zwróciła się do Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

projektu budżetu na 2024 rok. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że radni w terminie otrzymali 

projekt budżetu na 2024r. wraz z Wieloletnią Prognozą Finansową na lata 2024-2040. 

Przedstawił założenia projektu budżetu na 2024 r. oraz omówił szczegółowo planowane 

dochody i wydatki budżetu na 2023 r. zawarte w uzasadnieniu do projektu budżetu na 2024 

rok. Przedstawił Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2024-2040, a w szczególności dane 

zawarte w załączniku objaśnienia do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na 

lata 2024-2040. Dodał, że projekt uchwały budżetowej i projekt wieloletniej prognozy 

finansowej podlega zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową i takie opinie zostały 

przekazane przez izbę. 
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Po omówieniu projektu budżetu na 2024 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2024-2040 przez Skarbnika wiceprzewodnicząca komisji poinformowała, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa opiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pierzchnica 

na 2024 rok, projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pierzchnica na lata 2024-2040 oraz możliwość sfinansowania deficytu budżetu planowanego 

w projekcie budżetu gminy na 2024 rok.  

Przedstawiła opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej wyrażone uchwałami: 

1)Uchwałą Nr 97/2023 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

   z dnia 4 grudnia 2023 roku w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu  

   planowanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Pierzchnica na 2024 rok. 

2)Uchwałą Nr 104/2023 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

   z dnia 6 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy  

   Pierzchnica na 2024 rok. 

3)Uchwałą Nr 105/2023 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

   z dnia 6 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej    

   Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na    lata 2024-2040. 

 Burmistrz poinformował, że jest to kolejny budżet gminy przedłożony do zatwierdzenia 

przez radę. Z doświadczenia wynika, że coś się planuje a w trakcie roku trzeba robić zmiany. 

Te zadania, które są założone w projekcie budżetu powiedział, że w jego założeniu są realne, 

bo na tą chwilę jest pokrycie finansowe. Mówił, że budżet jest dość ofensywny, bo jest duża 

pozycja inwestycji część z nich to dokończenie już realizowanych ale i nowych, bo udało się 

pozyskać dofinansowanie. Porównywał dotację na oświatę jaką gmina otrzymuje z budżetu 

państwa oraz wydatki jakie gmina ponosi na oświatę. Przybliżył komisji temat przystąpienia do 

Spółki SIM KZN Świętokrzyski. 

Na zadawane pytania przez radnych członków komisji Burmistrz i Skarbnik udzielali 

wyjaśnień.  

Po dyskusji członkowie komisji nie formułowali wniosków do projektu budżetu w 

związku z tym wiceprzewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie budżetu gminy na 2024 rok oraz o projekcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2024-2040. 

Na 7-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie budżetu gminy na 2024 rok  

i o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2024-2040. 

 

Ad.3.Wiceprzewodnicząca komisji przedstawiła przygotowany projekt planu pracy komisji  

         samorządowej na rok 2024. Dodała, że plan pracy komisji wynika z planu pracy rady 

miejskiej. Zapytała członków komisji czy mają uwagi, wnioski do przedstawionego projektu 

planu pracy komisji, może ktoś ma inne propozycje do planu pracy. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag i innych propozycji. 

Wiceprzewodnicząca komisji poddała do zatwierdzenia plan pracy komisji na rok 2024. 
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Na 7-osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za 

przyjęciem planu pracy było 6 członków komisji. 

Plan pracy komisji samorządowej na rok 2024 został przyjęty przez komisję w głosowaniu 

jawnym jednogłośnie.  

Plan pracy komisji samorządowej na rok 2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że plan pracy komisji podlega zatwierdzeniu przez radę  

i zostanie poddany do zatwierdzenia na najbliższej sesji. 

 

Ad 4.Sprawy różne. 

 Radna Kamila Adamczyk zapytała w sprawie kursu Busa przez Wierzbie czy będzie 

jeździł.  

Burmistrz powiedział, że przewoźnik nie chce realizować tego kursu. 

 Radna Kamila Adamczyk zapytała o pieniądze za kampanię wyborczą dla Kół Gospodyń 

Wiejskich czy obietnica zostanie spełniona. 

Burmistrz poinformował, że jeszcze poprzedni rząd na końcówce podjął rozporządzenie, że 

Agencja Rozwoju i Modernizacji Rolnictwa ma wypłacać wszystkim kołom w danej gminie 

które były zarejestrowane na dzień 15 października 2023r.  Na ten termin w gminie było 

zarejestrowanych 9 kół, co zrobi nowy rząd nie wiadomo.  

 Radny Wiesław Kwaśniewski zapytał o obiecane pieniądze na kluby sportowe czy coś 

wiadomo. 

Burmistrz powiedział, że na ten temat nie ma żadnych informacji. 

 Radny Stanisław Baran zwrócił uwagę na problem z udzieleniem poparcia dla 

kandydatów na radnego. Zbliżają się wybory do rady później następne i ludzie nie chcą 

udostępniać Nr Pesel na listach poparcia i występuje problem z tym. 

 Burmistrz powiedział, że ten temat już był omawiany i to są wymogi określone w 

Kodeksie wyborczym przy zbieraniu podpisów na kandydatów i gmina nie ma ta to żadnego 

wpływu. Jedynie co może zapewnić to te listy, które wpłyną są objęte ochroną żeby dane 

nigdzie nie wyciekły. Te dane są tylko do wglądu komisji gminnej, która weryfikuje i są 

przejmowane pod nadzór Urzędu Miasta i Gminy i są przechowywane i tak zabezpieczone żeby 

dane nie wyciekły. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia wiceprzewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokółował: 
S.Kielesiński                                                                    
                Wiceprzewodnicząca komisji 
 
                                                                                                                          Halina Wójcik  
 


